
Lørdag den 1. april afholdtes bestyrelsesmøde i Foreningen Nyord. Alle medlemmer af bestyrelsen 

deltog. 

Dagsordenen var følgende: 

1. Bestyrelsens konstituering 

2. Bestyrelsens arkiv 

3. Økonomi 

4. Skilte til indgangsveje til byen 

5. Smedjen og Pumpehuset 

6. Toiletter på havnen 

7. Hjemmeside 

8. Arrangementer 

9. NST træfældning 

10. Evt. 

Ad 1. Marianne SP fortsætter som formand. Jens A. er kasserer. Michael S. og Randi BP er referenter. 

Randi BP indkalder til møder. Øvrige har opgaver ad hoc. 

Ad 2. Marianne SP opbevarer et e-arkiv for foreningens materiale, der omfatter materiale for den 

tid, hvor hun har deltaget. Vi har ikke et historisk arkiv. Der oprettes et fysisk arkiv med tegninger 

mm. Marianne SP opbevarer. 

Ad 3. Jens A. kunne oplyse, at kontingentindbetalinger er indgået. Kassebeholdning er på 46.000. 

Ad 4. Eyvind LA forelagde endeligt udkast til skilt/planskitse over by samt gangveje. Flot arbejde, der 

godkendtes med den bemærkning, at et rigtigt kort fra Matrikelstyrelsen skal indkøbes. 

Indkøbsramme 1000 kr. Skilte sættes op på havn og P-plads og måske ved Lollesgård. 

Ad 5. Kommunen har henvendt sig vedrørende Smedje og Pumpehus. Man ønsker ikke at renovere, 

men hvis vi ønsker dette, vil vi blive godtgjort et beløb svarende til nedrivningsomkostningerne. Der 

var enighed om, at smedjen ikke kan renoveres, men Pumpehuset bør bevares om muligt. Marianne 

SP vil søge at få kommunens beløb oplyst og Klaus S. og Eyvind LA vil indhente tilbud på renovering 

af tag på Pumpehuset. 

Ad 6. Kommunen har lukket toiletterne på havnen. Sagen drøftedes. Sagen behandles af bestyrelsen 

for havnen, der ikke kan få kommunen i tale. Vi vil følge sagen og støtte havnens bestyrelse om 

muligt/nødvendigt. 

Ad 7. Der er generelt ikke megen aktivitet på hjemmesiden. Det er de enkelte foreningers eget 

ansvar at lægge nyheder på. Eyvind tilbyder at lægge foreningen Nyords mødekalender på. 

Ad 8. Klaus S.( Mette) foreslog, at der afholdes et samlet loppemarked. Alle fandt ideen god. Vi sigter 

mod den sidste weekend i juli – enten som et samlet marked på et sted i byen eller hos de enkelte 

loppemarkedssælgere. Klaus og Mette står for den nærmere tilrettelæggelse og finder ud af, om der 

er interesse herfor. Man melder tilbage til Klaus herom. 

Klaus S. foreslog, at der afholdes en ”foreningernes dag”, hvor øens foreninger kan præsentere 

deres aktiviteter. Alle fandt, at det er en god ide – og at det holdes som et aftenmøde i 

forsamlingshuset formentlig i september. Randi BP skriver til formænd for foreningerne og herefter 

fastsættes datoen. 



Ad 9. Den omfattende træbeskæring drøftedes. Flere af bestyrelsens medlemmer havde rettet 

henvendelse til NST ved Jørgen Sandby- og udtrykt bekymring herom, herunder, at der ikke er sket 

en høring af Foreningen Nyord inden igangsætning. Michael S. skriver til NST på vegne foreningen. 

Ad 10. Der synes ikke at være nyt om den nye Ulvshale Nationalpark. Klaus ringer til projektleder 

herom. Øen plages af mårbesøg. Der bør opsættes fælder. Klaus S. taler med Jagtforeningen, der bør 

styre processen. Foreningen Nyord vil betale for fælder. 

Annette L. rejste spørgsmålet om edderkoppegift/sprøjtning, som efterhånden er ganske udtalt. 

Michael kunne redegøre for den anvendte kemi. Det er ikke godt for biodiversiteten og giften 

dræber ikke kun edderkopper, men også andre insekter. Vi oplyser herom. 

 

Referent: Randi BP 

 


